

## BIOGRAPHIES: NEW CIAJ BOARD MEMBERS (2024)

1. **Dean Ngai Pindell,**  
Dean and Professor, Peter A. Allard School of Law, The University of British Columbia
  2. **Amélie Lavictoire,**  
Vice Chairperson, Federal Public Sector Labour Relations and Employment Board
  3. **The Honourable Justice Karan Shaner,**  
Court of Appeal for Alberta
- 

### Ngai Pindell

Ngai Pindell is the Dean and Professor at the Peter A. Allard School of Law, University of British Columbia (UBC), a position he has held since November 2021. With an impressive academic background, Pindell earned his Juris Doctor (J.D.) from Harvard Law School in 1996 and a Bachelor of Arts in Economics from Duke University in 1993.

Before joining UBC, he served at the University of Nevada, Las Vegas (UNLV) for over two decades. At the William S. Boyd School of Law, UNLV, he held various roles including Vice Dean and International Gaming Institute Professor of Law. He also played a pivotal role in developing the school's LL.M. in Gaming Law and Regulation.

In addition to his leadership in law, Pindell held administrative roles at UNLV, such as Vice Provost for Faculty Affairs, where he oversaw faculty policies and development, and served as a conflict resolution facilitator for various academic units.

His research interests focus on property law, land use regulation, community development, and gaming law. Pindell has also been actively involved in public service, including his role as a Commissioner on the Nevada Equal Rights Commission from 2018 to 2021.

### **Amélie Lavictoire**

Amélie L. Lavictoire has been the Vice Chairperson of the Federal Public Sector Labour Relations and Employment Board since July 2021. Fluent in both English and French, she is a highly respected adjudicator with deep expertise in labour relations and employment law. In her role, she oversees grievance arbitration, unfair labour practice complaints, and matters under the Canada Labour Code. She also conducts mediation and evaluative settlement conferences, managing complex cases and promoting efficient case resolution.

Before this, Amélie served as Executive Director and General Counsel at the Federal Court of Appeal, advising judges on complex legal issues and leading initiatives to enhance access to justice through the adoption of digital tools. Her earlier experience includes providing legal counsel at the Supreme Court of Canada, where she reviewed judgments and assisted in drafting opinions.

Amélie holds a Bachelor of Laws, Magna cum laude, from the University of Ottawa, and a certificate in Alternative Dispute Resolution from the University of Windsor. She is committed to modernizing adjudicative processes and fostering a justice system that is fair, efficient, and accessible to all.

### **The Honourable Justice Karan Shaner**

Initially educated at the University of Alberta law school, Justice Shaner practiced as a lawyer in the Northwest Territories before being appointed a judge of the Supreme Court of the Northwest Territories in 2011.

Immediately prior to her appointment to the bench, Justice Shaner had worked with the Department of Justice of the Government of Northwest Territories in a range of roles as legal counsel, Director of the Legal Division, and Assistant Deputy Minister.

Since 2019, she has been the judicial nominee of the Chief Justice of the Northwest Territories for the Federal Judicial Advisory Committee for Northwest Territories.

## BIOGRAPHIES : NOUVEAUX MEMBRES DU CA DE L'ICAJ (2024)

1. **Doyen Ngai Pindell,**  
Doyen et professeur, École de droit Peter A. Allard, Université de la Colombie-Britannique
  2. **Amélie Lavictoire,**  
Vice-présidente, Commission des relations de travail et de l'emploi dans le secteur public fédéral
  3. **L'honorable juge Karan Shaner,**  
Cour d'appel de l'Alberta
- 

### **Ngai Pindell**

Ngai Pindell est doyen et professeur à la Peter A. Allard School of Law de l'Université de la Colombie-Britannique (UBC), poste qu'il occupe depuis novembre 2021. Il est diplômé de la Harvard Law School avec un Juris Doctor (J.D.) en 1996 et a obtenu un Bachelor of Arts en économie à l'Université Duke en 1993.

Avant de rejoindre l'UBC, il a travaillé pendant plus de vingt ans à l'Université du Nevada, Las Vegas (UNLV), où il a occupé divers postes, notamment celui de professeur de droit à l'Institut international du jeu de hasard. Il a également contribué à la création d'un programme de LL.M. en droit et régulation des jeux de hasard.

En plus de son engagement académique, Pindell a occupé des postes administratifs à l'UNLV, tels que vice-provost aux affaires professorales, supervisant les politiques du corps professoral et jouant un rôle dans la résolution de conflits au sein des départements.

Ses intérêts de recherche incluent le droit de la propriété, la régulation de l'utilisation des sols, le développement communautaire et le droit des jeux de hasard. Pindell s'est également investi dans des services publics, notamment en tant que commissaire à la Commission des droits égaux du Nevada de 2018 à 2021.

### **Amélie Lavictoire**

Amélie L. Lavictoire est vice-présidente à la Commission des relations de travail et de l'emploi dans le secteur public fédéral depuis juillet 2021. Fluide dans les deux langues officielles, elle est reconnue pour son expertise en relations de travail et en droit de l'emploi. Son rôle inclut l'arbitrage des griefs, des plaintes en matière de pratiques déloyales et des questions relatives au Code canadien du travail. Elle dirige également des conférences de règlement et des médiations, tout en gérant activement des dossiers complexes.

Avant ce rôle, Amélie a occupé des postes de direction, notamment comme avocate générale à la Cour d'appel fédérale, où elle a conseillé des juges sur des questions législatives complexes et dirigé des initiatives pour améliorer l'accès à la justice. Elle a également travaillé à la Cour suprême du Canada, où elle a fourni des avis juridiques et révisé des jugements.

Amélie détient un baccalauréat en droit, Magna cum laude, de l'Université d'Ottawa et un certificat en résolution de conflits de l'Université de Windsor. Forte de son leadership et de son engagement envers l'amélioration des processus judiciaires, elle contribue activement à l'avancement de la justice au Canada.

### **L'honorable juge Karan Shaner**

Initialement formée à la faculté de droit de l'Université de l'Alberta, la juge Shaner a exercé comme avocate dans les Territoires du Nord-Ouest avant d'être nommée juge à la Cour suprême des Territoires du Nord-Ouest en 2011.

Juste avant sa nomination à la magistrature, la juge Shaner a travaillé au sein du ministère de la Justice du gouvernement des Territoires du Nord-Ouest, où elle a occupé divers rôles, notamment celui de conseillère juridique, directrice de la Division juridique et sous-ministre adjointe.

Depuis 2019, elle est la candidate judiciaire désignée par le juge en chef des Territoires du Nord-Ouest au Comité consultatif de la magistrature fédérale pour les Territoires du Nord-Ouest.